



## Green Procurement Policy

Kuwait National Petroleum Company through its Commercial Department is committed to the achievement of value for money, standards of excellence and best in the procurement of materials and services which help deliver KNPC's key corporate objectives. We adopt -Green Procurement values- that will help in directing our focus towards sustainable procurement

We are committed towards sustainable growth to incorporate environmental considerations in Procurement of Material and Services to minimize the environmental impact across the lifecycle of the products and services.

1. We are committed to operate our business with a focus on protection of our Environment as an objective with environmental considerations.
2. Reduce environmental impact in Procurement of materials and Contracting of services by effectively utilizing the available HSE documents in Compliance with all relevant regulatory requirements.
3. Encourage the inclusion of environmental performance criteria into supply chain procedures, processes and activities, whenever possible as and when technology advances become available.
4. Work with suppliers, who support KNPC core values of HSE, Business Excellence, Quality and Commitment.
5. Engage our maximum number of suppliers in our Green Procurement to promote our Environmental objectives.
6. Involve or encourage lesser consumption of resources such as energy, water and other natural resources.
7. Provide our company and contractor employees with environmental education to increase their awareness to meet our objectives.
8. Encourage working staff to use extended product life, reusability, recyclability and recycled content
9. Promote purchase and use of internationally identified Environmentally Preferable Products.

In applying Green Procurement Policy, we encourage our suppliers, customers, community in contributing in positive environmental preservation with the aim to achieve Green Procurement objectives, which is a collective responsibility requiring involvement of KNPC and contractor employee to achieve goal.



## سياسة الشراء الصديقة للبيئة

تلتزم شركة البترول الوطنية الكويتية من خلال الدائرة التجارية بالحصول على أفضل قيمة لما تدفعه من أموال وبتحقيق أعلى مستويات الجودة والتميز عند تدبير احتياجاتها من المواد والخدمات مع الحفاظ على البيئة مما يساعد على تحقيق الأهداف الرئيسية للشركة، وفي ضوء ذلك فنحن نعتد قيم الشراء الصديقة للبيئة والتي تقودنا الى الشراء المستدام.

ونحن في شركة البترول الوطنية ملتزمون بالنمو المستدام من خلال تجسيد الاعتبارات البيئية في عمليات شراء المواد والحصول على الخدمات وذلك للحد من وطئ التأثيرات البيئية أثناء الفترة التي يتم فيها الاستفادة من المواد والخدمات وسيتم تحقيق ذلك من خلال:

1. ملتزمون في إدارة أعمالنا بالتركيز على حماية البيئة ومراعاة كافة الاعتبارات البيئية.
2. الحد من التأثيرات البيئية عند تدبير الاحتياجات من المواد والتكليف بالخدمات من خلال الحرص على الاستخدام الفعال لمعايير وأنظمة الصحة والسلامة والبيئة ومراعاة كافة المتطلبات التنظيمية ذات الصلة.
3. تشجيع دمج معايير الأداء البيئي في جميع مراحل إجراءات وعمليات وأنشطة التوريد كلما أمكن، ومواكبة التطورات التكنولوجية.
4. العمل مع الموردين الذين يدعمون شركة البترول الوطنية الكويتية بالقيم الأساسية الخاصة بالصحة والسلامة والبيئة وريادة الأعمال والجودة والالتزام.
5. إشراك أكبر عدد من الموردين في سياسة الشراء الصديقة للبيئة لتعزيز أهداف الشركة البيئية.
6. التشجيع والاشتراك في ترشيد استهلاك الموارد بأكبر قدر ممكن، مثل الطاقة والمياه والموارد الطبيعية الأخرى.
7. تزويد موظفي الشركة وموظفي المقاول لدينا بالثقافة البيئية لتعزيز التوعية والمضي قدما نحو تحقيق أهداف الشركة.
8. تشجيع موظفي الشركة لاستخدام منتجات طويلة الأمد لتستمر لفترات زمنية أطول وكذلك إعادة الاستخدام وإعادة التدوير.
9. تشجيع وتعزيز شراء واستخدام منتجات صديقة للبيئة ومعروفة عالميا.

من خلال تنفيذ سياسة الشراء الصديقة للبيئة، نحث موردينا ومستهلكينا ومجتمعنا على المساهمة في الحفاظ على بيئة نظيفة وصحية. وتعتبر هذه الخطوة جزءا من أهداف سياسة الشراء الصديقة للبيئة والتي تعد مسؤولية جماعية تتطلب مشاركة جميع موظفي ومقاولي شركة البترول الوطنية الكويتية لتحقيقها.





## جدول قيم الشراء الصديق للبيئة

تلتزم الدائرة التجارية في شركة البترول الوطنية الكويتية بالحصول على أفضل قيمة لما تدفعه من أموال وتحقيق أعلى مستويات الجودة والتميز عند تدبير احتياجاتها من المواد والخدمات مع الحفاظ على البيئة مما يساعد على تحقيق الأهداف الرئيسية للشركة، وفي ضوء ذلك فنحن نعتد قيم الشراء الصديقة للبيئة والتي تقودنا إلى الشراء المستدام.

1. إيجاد وتعزيز القيم المحلية: لدعم نمو الاقتصاد المحلي وشركة البترول الوطنية الكويتية، نعمل على مشاركة الموردين المحليين الذين يساندوننا في خلق قيمة إضافية من خلال الابتكار وخفض التكاليف.
2. الصحة والسلامة والبيئة: تصدر قائمة أهدافنا، لذلك نشجع مورديننا والمقاولين لإتباع أعلى درجات السلامة ويقع اختيارنا على أصحاب أفضل الإنجازات وأفضل سجل صحة والسلامة والبيئة.
3. الشراء المستدام: نتطلع للتعامل مع الموردين الذي يعتمدون الممارسات المستدامة والتي تساعدنا في تحقيق الأهداف المستدامة وتبادل أفضل هذه الخبرات والممارسات.
4. القيم: العمل مع الموردين الذين يدعمون قيم شركة البترول الوطنية الكويتية الخاصة بالصحة والسلامة والبيئة وزيادة الأعمال والجودة والالتزام. تعكس سياسة الشراء الصديقة للبيئة ممارساتنا المثلى في مجال الاستدامة، حيث أننا نعمل على تطبيق منظومة من المعايير من شأنها العمل على تحسين قدراتنا الخاصة بالشراء المستدام الصديق للبيئة مع تحديد ومعالجة المجالات ذات المخاطر العالية والتأثيرات الملموسة.

ريادة الأعمال والجودة والالتزام	القيم وأخلاقيات العمل	الاستدامة	الصحة والسلامة والبيئة	
تطوير وتحسين استراتيجية جديدة صديقة للبيئة	تحديث الجوانب الثلاث: الترشيد وإعادة الاستخدام والتدوير	التحسين المستمر لنظام إدارة الشراء	أخذ الصحة والسلامة والبيئة بعين الاعتبار في كافة أنشطة التوريد	التزامات الدائرة التجارية في شركة البترول الوطنية
تقليص دورة الشراء من خلال الاستفادة المثلى من الوثائق المتوفرة للصحة والسلامة والبيئة	تعزيز الثقافة البيئية بين موظفينا لزيادة الوعي حول هذه المسألة الحيوية	تعزيز أنشطة الشركة البيئية مثل "يوم بلا ورق" و"ساعة الأرض"	فهم سياسة الصحة والسلامة والبيئة والالتزام بها وبقوانينها وأنظمتها وكافة متطلباتها القانونية بشكل تام	
تقييم سنوي للموردين وطلب أعمال تصحيحية وفقا لتطلعات شركة البترول الوطنية الكويتية.	تبادل أفضل الممارسات البيئية بين الدوائر والموردين	تحديث وتطوير مستمر لأدوات وتطبيقات دعم الأعمال غير الورقية وتدوير المخلفات	الالتزام الصارم بتعليمات الصحة والسلامة والبيئة وإجراءاتها تماشيا مع أنظمة الهيئة العامة للبيئة	
الالتزام بالموصفات المطلوبة لضمان جودة المنتجات والخدمات.	الترشيد وإعادة الاستخدام وإعادة التدوير	مواصلة التطوير المستمر للأنشطة البيئية (برامج تطوير الإدارة ونظام إدارة البيئة).	أن تكون المواد الموردة مطابقة تماما للمواصفات ولسياسة وتعليمات الصحة والسلامة والبيئة	توقع شركة البترول الوطنية الكويتية من الموردين:
الالتزام بسياسة الشراء الصديقة للبيئة لشركة البترول الوطنية الكويتية	استخدام وسائل نقل حديثة لتقليل استهلاك الطاقة	الاهتمام والالتزام بالمناسبات البيئية	أن لا تحتوي المواد الموردة على أية مواد محضرة	
الحصول على شهادات خارجية مثل ISO 14001 ونظام إدارة البيئة	الفهم الشامل والالتزام بالقوانين والأنظمة البيئية للهيئة العامة للبيئة	تطوير المواد بما يقلص الأثر البيئية	أن تحزم وتلف المواد الموردة بشكل جيد بما يتناسب مع طبيعة هذه المواد لتسليمها على أفضل حال	
نعمل على إنجاز نظام مميز للجودة	نأخذ البيئة بعين الاعتبار في كافة الأنشطة المؤسسية	نحافظ على استمرارية تطوير الأنظمة البيئية	نحقق بيئة عمل أكثر أمانا	معاً سوف:
نعمل على توصيل المواد في الوقت المحدد	نشر المعلومات الخاصة بالبيئة	نعمل على خلق بيئة نظيفة	نحقق الاستفادة المثلى من أصول الشركة	
نعمل على ضمان وجود مزودي للخدمة مميزين	ندعم الشراء الصديق للبيئة	ندعم شراء واستخدام المنتجات صديقة البيئة	نقلص الأثر البيئية والحوادث	







## Green Procurement Values Charter

KNPC's Commercial Department is committed to the achievement of value for money, standards of excellence and best in the procurement of materials and services which help deliver KNPC's key corporate objectives. We adopt –Green Procurement values- that will help in directing our focus towards sustainable procurement:

1. Local value creation: in order to promote the growth of local economy and KNPC, we engage our local suppliers who can support us in creating additional value through innovation and cost saving.
2. HSE: given our goal, we encourage our suppliers and contractors to adhere to the best safety practices and select those with best HSE record.
3. Sustainable Procurement: we look for suppliers who have sustainable practices that will help us achieve our sustainability objectives and exchange best sustainability practices.
4. Values: we will work with suppliers, who support KNPC core values of HSE, business excellence, quality and commitment.

Our procurement activity will reflect best practices in sustainability practice and we will implement a programme of measures designed to improve our sustainable procurement capability together with identifying and addressing areas of high environmental risk and impact

	HSE	Sustainability	Values & Ethics	Business Excellence, Quality and Commitment
<b>KNPC's Commercial Dept. commitments</b>	Consider the HSE at all procurement activities	Continuously improve the procurement management system	Promote the three RS (Reduce, Reuse, and Recycle)	Develop and Improve new green strategy
	Fully understand and strictly comply with the HSE Policy, laws and regulations, legal requirements.	Promote environmental organization activities such as paperless day and earth hour	Provide our employees with environmental education to increase their awareness	Reduce procurement cycle by utilizing effectively the available HSE documents
	Strictly, Follow HSE Guidelines, Procedures in line with K-EPA regulation.	Regular update, upgrade of IT tools and application to reduce paper and Waste	Share best environmental practices among other Depts. and suppliers	Annual assessment of supplier and request corrective actions as per KNPC expectation
<b>KNPC expect suppliers to:</b>	Supplied materials shall strictly conform to the specification, HSE Policy and Guidelines	Maintain continuous environmental improvement activities IMPS, EMS	Reduce, reuse, and recycle	Adhere to the required specification to ensure quality of the products and services
	Supplied materials shall not contain the prohibited substances.	Be aware and comply to the environmental events	Use efficient transportation and logistics, and reduce energy consumption	Comply with KNPC procurement policy
	Supplied materials shall be properly packed palletized and wrapped accord with the nature of goods for safe handling	Develop materials that place less burden on the environment	Shall fully understand and comply with KEPA environment laws and regulations	Acquire external certificate such as ISO 14001 Environment management system (EMS)
<b>Together we will</b>	Gain safer working environment	Maintain continuous environmental improvement system	Consider the environment at all of our corporate activities	Achieve an excellent quality system
	Maintain better utilization of KNPC assets	Promote clean environment	Publicize information regarding the environment	Timely delivery of the material
	Reduce Environmental impact and incident	Promote purchase and use of green products	Promote green procurement	Ensure excellent service providers